
Zasedání Kolejní Rady dne 1. 11. 2022 
 
Kde: ve studovně/labu v budově A 
Přítomni: Damian Wałoszek, Jan Lexa, Nikoleta Anderlová 
Hosté: Diana Lišková, Martin Raška, Zdeněk Scharnago, Jaroslav Paidar, Anna Bezhanova, Ana 
Arakhamia 
Omluveni: Hynek Kydlíček, Veronika Roubínová 
Zapisovatel: Jan Lexa 
Zasedání začalo v 20:00. 
 
Program zasedání:  

 Pračky 
 Rezervační systém praček 
 Eduroam 
 Grémium 
 Elektro revize 
 Ledničky 
 Tašky na třídění 
 Popelnice 
 Odpadkový koš u autobusu 
 Kouření 
 Noční klid 
 Autobus 187 
 Posilovna 
 Místnost KR 
 Parkování 
 Různé 

Pračky 

Paní Jana Provazníková vyjádřila prosbu, aby se pračky neotevíraly násilím. Oprava je drahá 
(z emailové komunikace D. Liškové a J. Provazníkové uvádíme číslo 18 000) a čekací doba na 
opraváře dlouhá. Dále se apeluje na studenty, aby klíčky vracely co nejdříve, aby se na pračky nestály 
dlouhé fronty.  

Byla navržena změna ceníku tak, že dojde k snížení naceněného intervalu na 15 min (např. 
jedna hodina se bude počítat jako 4x cena za 15 min). 

D. Lišková poznamenává, že podle jí založeného dotazníku na FB skupině kolejí někteří perou 
několik praček za sebou, někdo pere pravidelně, někdo pere jednou za 3 týdny hodně dlouho. 
Průměrný čas na praní je cca 3 h. 

Dle emailové komunikace mezi D. Liškovou a J. Provazníkovou se pračky do konce roku 
kupovat nebudou, ale čeká nás nákup průmyslových praček na žetony (nejspíš umístěných do 
suterénu), které tedy stojí cca 100 000/kus. Očekáváme 3 pračky a KR doufá v jejich použitelnost i 
během pozdně nočních a brzkých ranních hodin (bez vazby na nutnost dodržování nočního klidu). 

D. Wałoszek informuje, že připravil podrobné návody na obsluhu praček. Kratší verzi 
zpracoval přítomný M. Raška za spoluúčasti D. Wałoszka a D. Liškové. Kratší verze byla 
prodiskutována a byly navržené úpravy. Výsledný návod bude přilepen po schválení J. Provazníkovou 
k pračkám / na vnitřní dveře od praček / stěny za pračkami. Tisk bude zajištěn J. Provazníkovou, 
případně v případě stránek o velikosti A3 studenty a J. Provazníková bude následně požádána o 
proplacení nákladů. 

N. Anderlová navrhuje alternativu půjčovat návody i s klíči, návrh byl však jednohlasně 
odmítnut z praktických důvodů, že studenti mají už tak plné ruce prádla. Zaznívá tak myšlenka, zda 
do prádelen nezavést kamerové systémy, které by zaručily, že případný pachatel škody na pračce by 
byl okamžitě známý.  



D. Lišková poznamenává, že pračky se pravděpodobně nečistí, což výrazně zkracuje životnost 
praček. Dodává, že údržbář to má na starosti, ale ze stavu praček dedukuje, že se to nejspíš příliš 
nedělá, případně ne dostatečně. Zdůrazňuje, že velmi mineralizovaná kolejní voda pračky silně zanáší, 
a je proto důležitá častější údržba. 

Rezervační systém praček 
H. Kydlíček programuje v C# rezervační systém pro pračky. D. Lišková navrhuje možnost jiný 

zdarma software, kterých je prý vytvořeno dostatečné množství. D. Wałoszek podotýká, že vrátní moc 
neumí s PC, a proto by se rád vyhnul jakékoliv nutnosti vrátné přímo zapojovat do složitých systémů. 

D. Lišková navrhuje, aby byly pračky sjednocené. 
N. Anderlová nabízí možnost probrání této problematiky na Grémiu a zjištění stavu praček a 

zájmu o rezervační software u ostatních kolejí. 

Eduroam 
Stížnosti na často padající eduroam (i od přítomných hostů). N. Anderlová dodává, že se jedná 

o celofakultní problém řešený minimálně i na setkání SKAS PřF UK. Moc se s tím bohužel dělat nedá, 
jelikož se jedná o problém se sítí. N. Anderlová slibuje tlak na vedení k zajištění náhrady, resp. o 
informování studentů o problému. 

Kolejní rada zmiňuje jako potenciální řešení dostat přihlašovací údaje k wifi uk-guest. 
Obsluhuje ji sice stejný router, ale o může to být o trochu lepší, jelikož nejspíš nebude pod tlakem 
velkého množství připojení. Heslo a ID je na požádání možné vygenerovat na ubytovací kanceláři. 
Kolejní rada ale neočekává přílišnou ochotu zaměstnanců k této alternativě a silně doporučuje přechod 
na kolejní kabelový internet. 

Odkaz na návody ke kabelovému internetu: https://listopad.koleje.cuni.cz/internet 

Grémium 
N. Anderlová oznamuje změnu ve vedení Grémia, která nyní patří Matúši Madarovi z koleje 

Kajetánka. Informuje o ukončení pracovního poměru s Miluší Valdovou, která byla ředitelkou KaM v 
první polovině roku 2022. V nedávné době post ředitele KaM převzala Miroslava Hurdová. Kontakt 
na Grémium: gpkr@googlegroup.com 

Více na: https://gremiumkr.cuni.cz/GKR2-1.html 

Elektro revize 

Dochází ke stahování lampiček bez náhrady kvůli 40 W žárovkám. J. Provazníková doporučuje 
studentům si koupit vlastní LED lampičky. Existuje šance, že se ponechá např. 10-20 slušných 
lampiček ve skladu v záloze. 

N. Anderlová připomíná, že kolej neručí za žádný elektrospotřebič, který si student přiveze 
sám, kolej je zodpovědná pouze za vybavení koleje samotné. 

Dále kolejní rada apeluje, aby studenti nezapínali mnoho spotřebičů současně, jelikož elektrické 
obvody koleje jsou starší, a nejsou uzpůsobeny takovým zatížením. V lepším případě vypadnou 
pojistky, v horším případě dojde ke zničení elektrických obvodů. 

Ledničky  
KR připomíná studentům nutnost odmrazovat pravidelně ledničky bez použití jakéhokoliv 

předmětu k oloupání ledu ze zadní strany lednice. Led v lednici zvyšuje výrazně její spotřebu energie, 
navíc dochází k výrazně horšímu chlazení a rychleji se opotřebovává. S růstem ledu ubývá místo v 
lednici. 

KR navrhuje udělat informační post s návodem na odmrazení ledničky, nicméně to v současné 
situaci nepovažuje za prioritu.  

Tašky na třídění 
KR zařídí rozeslání hromadného emailu o zařízených taškách na třídění odpadu, které jsou 

určeny k opakovanému použití. Tyto tašky budou omezeny počtem 1 sada na buňku. Vyzvednutí od 
1.11.2022 ve skladu prádla po předložení kolejenky.  



Ve skladu je také možné požádat o výměnu závěsů, závěsů do sprchy, koše a smetáky v 
omezeném množstvím a filcové podložky na židle, které brání skřípání židlí. 

Popelnice 
Popelnice na kov byla nedávno téměř plná a ze 2 je tam pouze 1 popelnice. KR předá paní 

Provazníkové dotaz na plánovaný zapuštěný kontejner a na navrácení druhé popelnice. 
Dále KR obdržela podnět, že se málo vyváží popelnice, obzvláště v době nastěhování a 

vystěhování, a bioodpad pravidelně zapáchá.  
KR po zjištění, že lidi netřídí správně odpad a nevyužívají všechny dostupné kontejnery, díky 

J. Lexovi připravila a vylepila návod na třídění ve výtazích a u schodišť v anglickém jazyce. Kolejní 
rada tímto apeluje na studenty, aby zamezili používání jednorázových obalů a omezili vytváření 
zbytečných odpadků. Žádá také o správné třídění a spolupráci všech ubytovaných v tomto ohledu. 

Odpadkový koš u autobusu 
Po řešení problémů s odpadky povalujícími se kolem zastávky autobusu 187, KR zvážila 

podnět o navrácení odpadkového koše, nicméně se jednohlasně shodla na zamítnutí toho návrhu, už 
jen proto, že tento odpadkový koš nepatří pouze studentům kolejí a není tedy vhodné jeho zařízení 
financovat z kolejního rozpočtu.  

V případě dalších podnětů v podobném duchu KR pouvažuje nad otevřením diskuze s vedením 
koleje, FHS a příslušné městské čtvrti. 

Kouření 

Po obdržení opakovaných stížností KR důrazně upozorňuje, že je přísně zakázáno kouřit na 
schodech, v patrech, v tunelu, v budovách a v podzemí, a to pro veškeré produkty obsahující 
marihuanu, nikotin a další omamné látky. Jmenovitě doutník, wapka, bong, cigarety včetně 
elektronických a vodnice. 

Porušení zákazu je proti ubytovacímu řádu a v případě jeho porušování bude s ubytovaným 
rozvázaná ubytovací smlouva = bude vystěhován! 

KR mimo to, že se jedná o velice nekolegiální záležitost také připomíná, že kolej má vysoké 
požární riziko a studenti, kteří tento zákaz porušují se nejen vystavují osobní perzekuci, ale také 
ohrožují životy všech ubytovaných! 

Noční klid 

Zákon ČR nakazuje, že noční klid platí od 22 hodin do 6. hodiny ráno a vztahuje se i na 
veškeré bezprostřední okolí kolejí! V případě opakovaných stížností a dlouhodobému porušování klidu 
KR doporučuje se obrátit na policii. 

Autobus 187 
D. Wałoszek v lednu zaslal žádost o celodenní a celotýdenní provoz linky 187. Podle 

nejnovějších informací od Martina Šubrta (ROPID) nicméně DPP pravděpodobně nebude schopen 
realizovat požadavek od začátku roku 2023 i v případě, že by se potenciálně našly peníze v rozpočtu. 
Důvodem je, že DPP funguje na hraně kapacity řidičů. V případě zlepšení situace je zde nenulová 
šance, která nicméně nastane nejdříve na podzim 2023. 

M. Šubrt potvrdil, že od 30.11. bude na linku nasazen 1 kloubový autobus. Celkově se během 
dne na lince 187 vystřídají asi 3 autobusy. 

M. Šubrt nevidí jako reálný návrh, že by linka 234 v časech, kdy zastavuje na Parkovišti 
Trojský most, jezdila skrze Pelc Tyrolku a most Barikádníků. Obousměrný provoz autobusů skrze 
tunel pod kolejí nevidí jako reálný, a ve směru do Zoo se předpokládá značná zaplněnost autobusu už 
na Nádraží Holešovice. 

Posilovna 
KR se shodla na zavedení neoficiální funkce správce posilovny, který bude mít místnost na 

starost, jelikož nikdo z KR tuto místnost aktivně nevyužívá. N. Anderlová navrhuje zavést QR kód na 
opravy a podněty od ubytovaných. 



KR si uvědomuje nutnosti dlouhodobé péče o prostory a zařízení posilovny a z důvodu 
nutnosti nákupů vybavení uvažuje o zvýšení ceny průkazu minimálně o inflaci. 

KR probrala návrh o zdražení průkazu do posilovny na 200 Kč/pololetí a 350 Kč/rok.  Návrh 
byl přijat s předpokládanou platností od 1.1.2023 a bude probrán s vedením koleje. 

Usnesení č. 2022/1: Kolejní rada schvaluje zdražení posilovacího průkazu na 200 Kč/pololetí 
a 350 Kč/rok s účinností od 1. 1. 2023. 

Proběhlo hlasování s těmito výsledky (pro-proti-zdržel se):                         (3 – 0 – 0) 

N. Anderlová také navrhuje založení dotazníku ohledně dokoupení potřebných věcí do 
posilovny. Zbytek zúčastněných s návrhem souhlasí. 

Místnost KR 
D. Wałoszek informoval KR o stavu místnosti a přislíbil její vyklizení nejpozději ke konci 

února 2022. 

Parkování 
KR byla informována, že auta FHS přes den parkují na nevhodných až nebezpečných místech, 

ačkoliv mají parkoviště podzemní. N. Anderlová přislíbila, že ohledně této situace kontaktuje FHS s 
prosbou o informování studentů o existenci této garáže. 

Různé 
Na koleji probíhají i sociální aktivity. Jmenovitě:  

 Deskovky – každé úterý od 18:30 v Malé klubovně v budově B. 
 Zpívání na schodech – neformální setkání na schodech, typicky budovy B, se zpíváním a 

hraním. Podrobnosti se domlouvají skrze mailing list: 
https://gimli.ms.mff.cuni.cz/services/mailman3/postorius/lists/zpivani.listopad.koleje.cuni.cz/  

 
N. Anderlová informuje KR o myšlence organizace dalších akcí: 

 SWAP akce – vyměnit věc kus za kus s cílem minimalizovat odpad, který se nám na koleji 
hromadí. Současně doufá, že akce také přispěje k vytvoření komunity na koleji.  

o dotaz ostatních členů na organizaci akce – zda rozdělit věci do sekcí, pozvat i další lidi 
z okolí apod. 

o pořádáno to bude ve Velké klubovně 
o datum nejisté, ideálně před Vánoci 
o D. Wałoszek navrhuje případně kontaktovat spolek Holešovičky pro lidi 
o je třeba vyřešit organizaci a projít detaily s J. Provazníkovou 

 Zařízení 1 mikrovlnné trouby do troubárny 
 Tělocvična – využití na jógu/pravidelné sportovní akce zařízené buď zvanými profesionály 

nebo studenty – anketa o zájem a opět nutná diskuze o podmínkách s J. Provazníkovou 
 Knižní klub – povídání o knihách, forma velmi volná 
 Dramatický klub – přišla iniciativa nicméně zájem není jistý, nejspíš bude provedena anketa ve 

skupině 
 Turnaj ve stolním tenisu – symbolické vstupné za účast pro zakoupení cen pro vítěze, 

pravděpodobně systém pavouka, organizace před Vánoci 
 
D. Wałoszek se po schůzce J. Provazníkové zeptal ještě na následující věci: 

 Před časem byly nově kupované ledničky malé a bez normálního mrazáku a D. Wałoszek 
navrhnul kupování konkrétního vyhovujícího modelu. Začátkem školního roku bylo koupeno 5 
kusů. Další ledničky se budou kupovat až v rámci výběrového řízení na nákup ledniček pro 
všechny koleje. J. Provazníková za naši kolej zaslala požadavky na rozměry a objemy. 

 Požadavek na umístění baletizolu do přibližně poloviny tělocvičny – bude se řešit. 

 


